

(5) כהן כזה העזר הצרפתי באויר לסחרה פשיכנהו.

(6) כהן צורת הההלטה שנציע למכסלה.

25.10.56, יום ה' במטוס

אחמול - יתכן - היה יום גדול. לאחר שפינו שבר ההנגדותו של פילון לוי, ואידן ושלשה חבריו (בסלר, סקסין, סולטברי, הצביעו בעד "המבצע" בניגוד לאידן - ניגשנו אה"צ, בשעה ארבע בערך לבירור דרכי הפעולה. בארוחת צהרים - שכתחילה בשלוש - התחלף רק בורגס מונורי ואה"כ נצטרף פינו. באו שני אנגלים - לוגן, שהתברר כי אינו שליחו של אידן אלא מזכירו הפרטי השני של לוי (יש לו 4 ודין, הכנהל הכללי של הד, עד הבטחון. מקודם שוהחתי עם גי מולה. סיטתי לו על גלוי נמט רב בדרום סיני במערבה, וכדאי לקרוע חצי אי זה שמצרים שלא היה שייך לה, אלא האנגלים גנבו אותו מהתרכים כשהיו סבורים שמצרים בכיסס. הצעתי הנחת צנור מסיני לחיטה לזיקוק הנפט, ומולה גילה עניין בהצעה זו. אגב התנצל לפני מאשמת אנטישמיות שהגיעה כאילו אלי. אמרתי לו כי שבעתי עליו שהיה פרופ. אבל לא שמעתי שהוא אנטישמי. הוא התאונן על חבריו היהודים במפלגה. שהם קיצונים והטברתי לו דבר הסבך נחירות שיש ליהודי הגולה, ומכריח אותו להיות צרפתי יותר מצרפתי.

היתה שיחה בינינו ובין הצרפתים, והיתה שיחה בין הצרפתים ובין האנגלים, לבסוף - נחקימה השיחה המשולשת. האנגלים הציעו כעילה להתקפתנו - כשלוח אניה ישראלית דרך התעלה. הבעתי ספק אם קוצר הזמן יגיה לנו לעשות זאת, כי בסך הכל ישארו לנו רק 4 ימים לאחר שנגיע הביטה, ויש לנו

עילה ספפיקה בהסרת נגילת או"כ, הסכט שביתת הנשק להחלטה טוענת הבטחון בדבר חופט השיט וארבוץ הסידאיון.

נקבע זמן ראשית פעולה - בשעה 7 אח"צ ביום ב', 29 בח"ז. מיד למחרת בבוקר יגישו שתי המדינות "פניה" לשני הצדדים להספיק את ויהתרחק 10 מיל מההעלה. מצרים חידוש גם להרשות תפיסת התעלה ע"י כוחות צרפתים בריסים עד שיושב הסדר. ישראל לא התחייב להספיק כל פעולה אלא אם מצרים תקבל פלוס הורישות ותקיים אותן.

היום הקריטי בשבילנו יהיה ביום ג'. הצרפתים יתנו לנו שתי סייסות (אחת של מיטטר ואחת של 84 F), מהוץ ל"מתנדבים" בשביל הסטורים שלנו, וגם ישלחו שתי אניות פלהכה לחיפה וליפו עכ תורמים אנטי מכוסים בעלי עצמח רבה.

שאלתי מה יהיה אם סוריה או ירדן תהקוף אותנו? האנגליה ענו כי סוריה אין להם ענין בה, אבל לא יעזרו לירדן אם היא תהקוף. הבטחתי ~~אמצא~~ שאנו לא נעשה כלום נגד ירדן אם זו תשכ במנוחה.

בליל יום ד', בשעה שתוסכט ע"י המפקדים - יתחילו הצרפתים והבריטים לפוצץ שדות התעופה המצריים. אמרתי להם שלנו הסואץ לא חשוב כל כך, הסואץ שלנו הם מיצרי אילת ואנו רוצים לכבוש חוף אילת עד האיים בדרום והאיים בכללם. שאלו למי שדיכים האויב, אמרתי סעד לפני שנים אחדות היו - *no man's land*, כי הם שוכבים ואין בהם שום, אם כי עד הכאה השטית היתה שם מדינה יהודית עצמאית, שיוטסיניאן קיטר כבש אותה. מצרים תפסה איים אלה רק לכני שנים אחדות, ואנו כוכרהים לחופט אותם כדי להבטית חופט השיט בים סוף.

ג. י. מ. 1948

לאחר שנבדדו כל הנקודות הצעתי עריכת פרוטוקול על המסקנות שיחתמו
עליו שלושת הצדדים ויאשרו ע"י שלוש הממשלות. זה נחקבל, וישבו מיד
ששה - שניים מכל צד - לנכח המסקנות. מצדנו היו יוסף נחמיאס ומשה.
הפרוטוקול נערך בצרפתיה, והתנו עליו - נ"א על שלושה אכסיספליארים, והוסכם
שלמחרת, כלומר היום, נודיע טטלת בריטניה אם היא מאשרת או לא, ומיד כשנקבל
בישראל ע"י טטלת צרפת/ אישור בריטי - נודיע על אישורנו. נוסף לכך אצ
חשלח כל מטלה שני מכתבים - לכל אחד מהשותפים - על האישור. חתמו -
דין (מנהל נשרד הבטחון הבריטי), פינז ואנכי.

משה שלח עוד אמש הודאה לטסה לגייס הכריון. ובמסגרת ערך מקודת המצב.
עזבנו את ביהנו בסבר בטעה עשר בערך, ובאחת עשרה המראנו משדה התעופה הצבאי
באותו המטוס שבו באנו (המטוס של די-גול).

אם נמצא בהגיענו הביתם בעוד טעחיים בערך אישור הממשלה הבריטית -
נעמוד לפני ימים גדולים בחולדותינו. אולם יש לי ספק רב אם האישור
מלונדון יגיע.

- בשתיים עשרה נחתנו בהצור, ובכרע אחרי אחת הצעתי לירושלים. בעתוני
הבוקר ראיתי שגי מולה נחפיים לכרושצוב או להיפך, וכי בחונגריה זכאו בכוח
הצבא התקוממות העם, עדיין מוסקבה שלטת בכיזה רבה.

בינתיים הוקם פיקוד מאוחד למצרים ירדן וסוריה, כלומר מצרים מעקדת
על שתי הארצות. המצב הולך ומסתבך.

- בין שאר הדברים שדובר אחסול עם חברי כנסת צרפת היה החוב שלנו

(כעשרים מיליון דולר), הוראות לנציגם בסופה הבטחון על חלונת יחדן

שטעון הודיע לי שהם הסכימו "לבטל" (או לדחות?) החוב, ולא

נצטרך בחודש זה לשלם 8 מיליון דולר. מינו נחן הוראה לנציגו שטעין נוסח

המגנה שני הצדדים, ויסיל ויסו על גינוי חד צדדי

26.10.56, יום ו', כא' חשוון

היריעות המצופות מפריס שהגיעו אתמול/היו ברורות: הנוסח שקיבלנו

מהשוכת האנגלים אומר על הסכם לתכנית הפעולות, אבל אינו אומר הסכם

לפרוטוקול של "סבר". שלחתי בערב כשעה מאוחרת אחרי הארוחת במלון דוד הסלך

למשלחת המגבית, לאחר שכאו אצלי משה ושטעון כלגרמה ליוסף לשאול ברורות אם

בריטניה כצדק אישדו פרוטוקול סבר. הבוקר באה השובה מיוסף האוטרות.

מינו מודיעך רכמיה שהן צרפת והן אנגליה אישדו מסקנות סבר. לפיכך הנני רושם

למני שהמסקנות באושרות על ממשלת ישראל והנני מודיע על כך לממשלה הבריטית.

החכיט אטטו טארטור יכוא היום בצהריט (אני כוחב בשעה 4 אה"צ) במסום

צרפתי עם המטככים מצרפת ובריטניה.

הזכנתי הבוקר חחילה שפירא ובורג וטטרתי להם על ההכניה - פעולתנו

ביום כ' בערב, ו"מנית" צרפת ואנגליה להחרת, ופעולה ביום ד' למנוח בוקר.

הסכימו לפעולה.